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P r o t o k ó ł  Nr XXXVII/2013 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 31 października 2013r. w sali Urzędu Gminy      
w Kotlinie w godz. od 900 do 1030 

 
 
I. Otwarcie. 
                Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch witając: 
radnych, Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika 
Gminy Irenę Antczak, sołtysów i redaktor Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący  Rady stwierdził kworum, bowiem  na ustawowy 
skład  15 radnych w sesji uczestniczyło 15. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku  obrad. 
                 Wójt zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał               
w sprawie: wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości i w sprawie zatwierdzenia realizacji 
projektu  współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego  w ramach działania 9.1 
pt. „ Przedszkole Słoneczko w Kotlinie dla wszystkich dzieci”. 
Zmianę porządku obrad przyjęto 15 głosami „za”. 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu  z  XXXVI  sesji Rady Gminy. 
4.   Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XXXVI  
      sesji Rady. 
6.   Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXVI  sesji Rady  oraz  

z wykonania uchwał Rady. 
7.   Przyjęcie  informacji o stanie  realizacji zadań oświatowych  za rok szkolny 2012/2013,  
      w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 

  8.   Podjęcie uchwał:   
        - w sprawie rocznego programu współpracy Gminy Kotlin  z organizacjami  
          pozarządowymi i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3  ustawy  o działalności 
          pożytku publicznego i wolontariacie, na rok 2014, 
        - w sprawie upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie do 
          załatwiania  indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej,  
        - w sprawie przyjęcia „ Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kotlin na lata 
          2014 – 2016”, 
        - zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2013 rok, 
        - wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, 
        - zatwierdzenia realizacji projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
          Społecznego w ramach działania 9.1 pt. „ Przedszkole Słoneczko w Kotlinie  dla wszystkich 
          dzieci”. 
  9.   Podjęcie opinii o wniosku Wójta Gminy o dofinansowanie przebudowy drogi transportu  
        rolniczego w roku 2014. 

  10.   Wolne głosy i wnioski. 
  11.   Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXVI sesji Rady. 
  12.   Zamknięcie obrad. 

 
ad. 3 Przyjęcie  protokołu z XXXVI sesji Rady Gminy. 
                       Protokół z XXXVI sesji Rady Gminy wyłożony został  do wglądu w dniu 
dzisiejszym oraz w dniu wczorajszym na wspólnym posiedzeniu komisji Rady. 
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Do protokołu nie wniesiono uwag, przyjmując go jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
ad. 4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Interpelacje i wnioski zgłoszone przez radnych. 
Radny Dariusz Józefiak informując, że będzie o tym mówił na każdej sesji wnioskował o: 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin -  Sławoszew, 
- wyrównanie pobocza drogi Kotlin – Sławoszew przy posesji nr 1 w Sławoszewie i złagodzenie  
  łuku  drogi w tym miejscu, ponieważ  na odcinku tym nie mogą minąć się dwa samochody 
  ciężarowe, 
- wyczyszczenie przepustu pod drogą w Sławoszewie, 
- zamontowanie barierki przy drodze w Sławoszewie, a o istniejącej barierce radny mówił, że 
  jest barierką tylko z nazwy i barierką dla przedszkola, 
- zaplanowanie w budżecie środków na wybudowanie kładki na Lubiance, aby piesi nie musieli  
  wychodzić na drogę. 
Wójt wyjaśnił, że jest  to barierka tymczasowa, a nowa zostanie zamontowana przez Zarząd 
Dróg Publicznych w Jarocinie w roku 2014. 
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował o: 
- naprawę chodnika przy ul. Kościuszki przy skrzyżowaniu z ul. Kosińskiego, 
- wykoszenie rowów przy drogach powiatowych i to nie ze względu  tylko na estetykę, ale na 
  bezpieczeństwo, dając przykład wyjazdu z ul. Teodorowskiej. 
Wójt poinformował, że uszkodzony chodnik zgłoszono do naprawy. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o położenie dywanika asfaltowego na nowo 
wybudowanej drodze z tłucznia  Racendów – Lubinia Mała, uzasadniając  wniosek tym, że  
drogą tą jeżdżą  samochodami 100 -120 km/h, przez co zostanie ona zniszczona. 
Radny Pacholak wskazał na potrzebę budowy drogi w Racendowie do posesji Wielgosza oraz 
drogi Twardów – Racendów. 
Radny Maciej Skowron  wnioskował o: 
-  wycięcie akacji przy probostwie w Kotlinie,  o co wnioskują mieszkańcy ul. Kołłątaja, 
   ponieważ jadąc samochodem, gałęzie akacji rysują karoserię pojazdu, 
- zaplanowanie na 2014 rok budowy oświetlenia ulicznego na ul. Krasickiego. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak  wnioskował o: 
- zamontowanie 2 lamp dwustronnych oświetlenia ulicznego na ul. Norwida tak, aby oświetlały 
  ulicę i plac zabaw przy tej ulicy, 
- zamontowanie barierki przy punkcie skupu przy ul. Ks. Rymarkiewicza gdzie jest 2,5 m rów,  
- zaokrąglenie  istniejącej barierki przy ul. Ks. Rymarkiewicza, gdzie wchodzi się na ostry rant  
  barierki, 
- przywrócenie szatni na boisku w Magnuszewicach do porządku, mówiąc, że  wstyd żeby 
  w XXI wieku obiekt ten tak wyglądał, a remontu wymaga szatnia wewnątrz, 
- ogrodzenie boiska  sportowego w Magnuszewicach. 
Sołtys Beata Skowrońska  wnioskowała o: 
- naprawę chodnika przy stawie w Sławoszewie, 
- ułożenie rur i przysypanie rowu przy posesji Hajdasza w Sławoszewie. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o: 
- budowę drogi w Parzewie od posesji Stefaniaka do posesji Skorupskiego i w Kurcewie od  
  posesji Koterby do posesji Nowaka, 
- przeprowadzenie etapami remontu drogi Racendów – Parzew, rozpoczynając od Racendowa do 
  posesji Stefaniaka, ponieważ ten odcinek drogi jest  w najgorszym stanie, 
- obcięcie gałęzi drzewa przy wigwamie w Parzewie, przy którym je st lampa uliczna. 
Radny Krzysztof Szyszka   wnioskował o przycięcie lipy przy ul. Kościuszki tak, aby światło  
uliczne padało na jezdnię. 
Wójt poinformował, że  najprawdopodobniej w najbliższy wtorek będzie firma, która będzie 
formować korony drzew przy ul. Dworcowej. 
Radny Zdzisław Wodniczak  wnioskował o : 
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- skomunalizowanie drogi Twardów – Racendów  i jej wybudowanie, którą radny określił jako 
  drogę  najbardziej   drogą transportu rolniczego, 
- zamontowanie  lampy ulicznej na Bączewiu na skrzyżowaniu przy przystanku autobusowym. 
Radny Szczepan Szymczak  mówił, że dożynki skończyły się i nic nie robi się na boisku 
sportowym w Magnuszewicach. 
Boisko od strony Parceli obsypano wałem ziemi. Przed usypaniem wału woda spływała na 
boisko, a teraz spływa drogą w stronę kościoła. 
Radny wnioskował o wyczyszczenie rowu, aby woda sp ływała do rowu. 
Radny przypomniał, że we wrześniu pytał jak wyszły  śmieci na osobę, twierdząc, że nie uzyskał 
odpowiedzi od Wójta w tej sprawie.  
Radny wyjaśnił, że pyta dlatego, że jeden z mieszkańców  ul. 15 Sierpnia, który ogrzewa 
mieszkanie gazem i zadeklarował selektywną zbiórkę odpadów, po 3 miesiącach nie ma co 
włożyć  do pojemnika na odpady. 
Radny Szymczak poinformował, że Wspólnota Mieszkaniowa w Magnuszewicach deklarująca 
selektywną zbiórkę odpadów  dopiero po interwencji  otrzymała w ostatni piątek pojemniki na 
szkło i makulaturę. Radny pytał  - jak mieszkańcy wspólnoty będą płacić za opady za ten okres ? 
Radny Szymczak wnioskował o zamontowanie chwytaczy do piłek na boisku sportowym          
w Magnuszewicach. 
Radny Szymczak poinformował o zaoraniu rowu przy drodze Magnuszewice – Zakrzew  przez 
właściciela gruntów przy tej drodze. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o: 
- załatwienie sprawy dojazdu drogą do posesji Kąkolewicz w Wyszkach, 
- utwardzenie pobocza przy drodze Wyszki Góry przy lesie, w którym  to miejscu uszkodzony  
  jest  asfalt przez samochody ciężarowe. 
Wójt odpowiedział, że rozwiązaniem byłoby ułożenie  krawężnika i wyrównanie terenu  
materiałami rozbiórkowymi. 
Radna Jolanta Urbaniak  wnioskowała o umieszczenie informacji przy przejeździe kolejowym 
w Magnuszewicach pod jakim numer telefonu  należy zadzwonić w przypadku takiego zdarzenia 
jakie miało miejsce na przejeździe kolejowym  na którym zaklinowały się  pojazdy autobus         
i samochód ciężarowy. 
Radny Bogdan Pacholak podpowiadał, że należy zadzwonić do straży, która pokieruje dalej. 
Radny Bogdan Pacholak pytał  - czy przebudowywana będzie linia energetyczna? 
Wójt odpowiedział, że  nie jest to zadanie Gminy. 
Uzgodnienia są  z mieszkańcami przez których grunty przebiega trakcja, a Gmina  wydaje 
decyzję o lokalizacji celu publicznego. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od 
XXXVI sesji Rady. 
                    Przewodniczący Rady poinformował, że  w okresie międzysesyjnym : 
- podpisał uchwały podjęte przez Radę Gminy, 
- przekazał  interpelacje i wnioski  zgłoszone przez radnych i sołtysów na XXXVI sesji, 
- 10 października obecny był na VII Powiatowym Konkursie Piosenki „ Papieskie Śpiewanie”  
  organizowanym przez Parafie w Twardowie i Gimnazjum w Woli Książęcej, 
- obecny był na  inauguracji  i dwóch koncertach XVIII Festiwalu Solistów  i Zespołów  
  Akordeonowych w Kotlinie, 
- 26 października uczestniczył  na zaproszenie  V drużyny harcerskiej im. T. Kościuszki 
  w Sławoszewie w święcie pieczonego ziemniaka, 
- 22 i 23 października uczestniczył w spotkaniu  przewodniczących rad gmin i powiatów  
  w Rosnówku  zorganizowanym przez WOKiSS w Poznaniu. 
  Tematem spotkania były fundusze europejskie na lata 2014 – 2020 i gospodarka odpadami. 
  Przewodniczący przekazał, że szczególną uwagę zwraca się na szczegółowe i precyzyjne  
  pisanie wniosków oraz  rozliczanie.  
  Odnośnie  rewolucji śmieciowej Przewodniczący przekazał, że  7 województw  zdążyło na 
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  czas,  a   8 województw po terminie , w tym województwo wielkopolskie.  
  Nie we wszystkich gminach  ogłoszono przetargi na odbiór odpadów i z tego powodu naliczane  
  są  kary. Są także samorządy gdzie nie  podjęto uchwał  dotyczących gospodarki odpadami. 
  Wójt mówił, że na to mogą pozwolić sobie samorządy, które mają aktywne wysypiska śmieci. 
  Przewodniczący Rady dalej mówił, że  największy szum jest wokół ustawy i płacenia za 
  odpady. 

Skargę na uchwałę może wnieść każdy obywatel, który ma w tym interes. Ludzie oburzeni są 
na to, że  pierwsza, druga i trzecia  osoba płaci, a  czwarta i piąta  nie płaci. 
Przewodniczący mówił, że nasza Gmina ma to zrobione poprawnie. Można mieć uwagi do 
kwot, ale zrobiono to konkretnie. 
Wszyscy mają  nadzieję, że ustawa będzie zmieniona. 
W drodze uchwały Rada może postanowić o objęciu odbiorem odpadów z nieruchomości 
niezamieszkałych, z tym, że  nie można  tego zrobić wybiórczo.  
Stawki naliczane  są w gminach miejskich : od osoby 10,30 zł , od gospodarstwa domowego 
20,28 zł, od  m3 ścieków 4,40 zł, od 1 m2 powierzchni mieszkania 0,35 zł, a w gminach 
wiejskich: 7,94 zł od osoby, 15,69 zł od gospodarstwa domowego, 4,98 zł  od m3 ścieków          
i 0,59 zł od  1 m 2 powierzchni mieszkania. 
Przewodniczący mówił, że nie wolno uchwalać stawek za niskich i za wysokich. Stawki 
powinny opierać się na kalkulacji. 
Jedynym sprawiedliwym sposobem naliczania opłaty, to naliczanie od ilości oddawanych 
odpadów – mówił Przewodniczący Rady. 
Wójt odpowiedział, że ustawodawca nie dał takiej możliwości naliczania i musimy sobie z tym 
problemem radzić. 
Poza tym Przewodniczący  uczestniczył w przygotowaniu materiałów sesyjnych i brał udział   
w posiedzeniu wspólnym komisji Rady. 
Do informacji  złożonej przez Przewodniczącego Rady nie wniesiono uwag. 
 

ad.6  Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XXXVI sesji Rady oraz            
z wykonania uchwał Rady. 
                     
                      Wójt poinformował, że na podstawie podjętych uchwał wyrażających zgodę na 
zawarcie umów dzierżawy i na zbycie nieruchomości zawarte zostaną umowy dzierżawy 
nieruchomości położonych w: Wilczy, Wysogotówku, Woli Książęcej i  Kotlinie przy ul. 
Powstańców Wlkp. oraz ogłoszony zostanie przetarg na sprzedaż nieruchomości                          
w Wysogotówku. 
Uchwalone zmiany budżetu wprowadzono do budżetu Gminy. 
Uchwały przekazano do Urzędu Wojewódzkiego Wydział Kontroli, Prawny i Nadzoru oraz 
wywieszono na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Gminy i umieszczono na stronach BIP Gminy. 
Uchwałę dotyczącą  budżetu Gminy przekazano Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Poznaniu 
Zespół w Kaliszu. 
Uchwała w sprawie Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami opublikowana została                 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 5 zarządzeń w sprawie: przeprowadzenia inwentaryzacji 
zdawczo-odbiorczej w świetlicy wiejskiej w Kurcewie i  rocznej  inwentaryzacji okresowej , 
powołania komisji przetargowej  na sprzedaż nieruchomości w Kotlinie przy ul. Ks. 
Rymarkiewicza oraz w sprawie zmiany budżetu Gminy. 
W okresie międzysesyjnym zrealizowano następujące zadania: 
- w dniu 30 września Wójt podpisał aneks do umowy pożyczki zawartej pomiędzy 
  Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, a Gminą 
  na realizację  budowy kanalizacji sanitarnej  w Woli Książęcej. Podpisany aneks  wprowadza 
  zmiany w wysokości 3 pierwszych rat  spłaty pożyczki  z kwoty 96.500,- zł na 10.000,- zł, 
- w dniu 1 października wystawiono dla firmy WIRAX z Kalisza notę obciążeniową na kwotę  
  339.305,- zł z tytułu odstąpienia przez Gminę od umowy z przyczyn zależnych od wykonawcy. 
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- w okresie od 30 września do 30 października dokonano odbioru przebudowy dróg gminnych w: 
    
   Racendowie, Wilczy i w Kotlinie – ul. Cicha, 
- w dniu 7 października przekazano plac budowy  wykonawcy  zadania – rozbudowa 
   i przebudowa istniejącej strażnicy OSP w Wysogotówku, 
- w dniu 21 października dokonano odbioru końcowego   zadania – rozbudowa i przebudowa 
   istniejącego Domu Strażaka w Kotlinie celem urządzenia domu kultury i biblioteki, 
- w dniu 28 października złożono w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu wnioski o płatność 
  ostateczną  w ramach działania – „Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju objętego PROW na 
  lata 2007 – 2013” w zakresie małych projektów:  remontu wraz z modernizacją świetlic 
  wiejskich w Kurcewie  i w Racendowie, 
- w dniu 29 października ogłoszono  postępowanie o udzielenie zamówienia publicznego na 
  dokończenie budowy kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami w Woli Książęcej. 
Poza tym Wójt: 
- w dniu 6 października uczestniczył w spotkaniu samorządowców  w Marszewie, 
- w dniu 14 października uczestniczył  w spotkaniu z gronem pedagogicznym  wręczając 
   nagrody Wójta Gminy z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 
- 22 października uczestniczył w uroczystości  jubileuszu 50 – lecia pożycia małżeńskiego, 
- 30 października uczestniczył we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
Do sprawozdania złożonego przez Wójta nie wniesiono uwag. 
 
ad.7 Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych  za rok szkolny 2012/2013, 
w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 
                   Przewodniczący Komisji  Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej Stefan Taczała  przedstawił 
pozytywną opinię  komisji Rady  dotycząca materiałów sesyjnych. 
Przewodniczący Komisji poinformował o wyjeździe radnych  w trakcie posiedzenia po terenie 
gminy. 
Radni zapoznali się ze stanem dróg, świetlic wiejskich i szatni sportowej. Radni zobaczyli co jest 
do zrobienia i do skomunalizowania. 
Przewodniczący Rady nie słysząc pytań uznał, że Wysoka Rada przyjęła informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad.8 Podjęcie uchwał. 
                  Rada Gminy podjęła uchwały w sprawie: 
 
1)  rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami pozarządowymi i innymi 
podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności  pożytku publicznego                  
i wolontariacie, na rok 2014. 
Uchwała Nr XXXVII/199/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
2) upoważnienia kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kotlinie do załatwiania 
indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej.  
Uchwałą tą upoważnia się kierownika Ośrodka do wydawania decyzji przyznających dodatek 
energetyczny. 
Uchwała Nr XXXVII/200/2013 podjęta została  15 głosami „za”. 
3) przyjęcia „ Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Kotlin na lata 2014 – 2016” 
Uchwała Nr XXXVII/201/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
4) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy na 2013 rok. 
Uchwała nr XXXVII/202/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
5) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 
Projekt uchwały dotyczy nieruchomości zabudowanej  o obszarze 2,35 ha, położonej                   
w Parzewie. 
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Uchwała Nr XXXVII/203/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
6) zatwierdzenia realizacji projektu współfinansowanego z Europejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach działania 9.1, Poddziałanie 9.1.1  PO KL/9.1.1/1/13 pt. „ Przedszkole 
Słoneczko w Kotlinie dla wszystkich dzieci”. 
Uchwała Nr XXXVII/204/2013 podjęta została 15 głosami „za”. 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad.9 Podjęcie opinii o wniosku Wójta Gminy o dofinansowanie przebudowy drogi 
transportu rolniczego w roku 2014. 
                    Wójt Gminy wnioskuje  do Urzędu Marszałkowskiego Województwa 
Wielkopolskiego w Poznaniu o dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 
przebudowy drogi transportu rolniczego w miejscowości: 
- Kotlin – ul. Cicha, 
- Wilcza 
- Orpiszewek  - Lutynia  
poprzez położenie dywanika asfaltowego, 
- Wola Książęca  - ułożenie tłucznia. 
Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła opinię Nr 3/XXXVII/2013  w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin o dofinansowanie przebudowy drogi transportu 
rolniczego. 
Opinia stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. 10 Wolne głosy i wnioski. 
                     Wnioski zgłosili: 
Radny Grzegorz Warmuz  wnioskując  o zamontowanie barierki przy nowo wybudowanej 
drodze w Wilczy. 
Radny Krzysztof Szyszka  po objeździe gminy przez radnych  w trakcie posiedzenia komisji 
Rady w dniu wczorajszym określił, że front  robót jaki jest prowadzony  jest imponujący, za co 
należy się uznanie dla Wójta. 
Radny wymieniał  remontowane sale  wiejskie  w:Kurcewie i  Racendowie oraz rozbudowane 
sale w Kotlinie i w  Wysogotówku. 
Radny podziękował za zorganizowanie objazdu gminy.  
Radny Szyszka bardzo pozytywnie  wypowiedział się na temat stanu sali wiejskiej w Woli 
Książęcej,  za co uznanie należy się Wójtowi i Pani sołtys. 
Wójt mówił, że za sołtysem stoi radny Czesław Smoliński i ok. 15  mieszkańców sołectwa 
zaangażowanych społecznie i którzy dbają o stan sali wiejskiej. 
Radny Szyszka mówił, że trzeba mieć nadzieję, że w innych miejscowościach po 
wyremontowaniu sal wiejskich znajdzie się  grono osób zaangażowanych społecznie. 
Radny Stefan Taczała z uwagi na to, że radni nie byli wszędzie, proponował  zorganizowanie 
wiosną 2014 roku  objazdu gminy rowerami. 
Następnie radny Krzysztof Szyszka  pozytywnie  wypowiedział się o  pracy operatora koparki, 
który kopał rów przy drodze w Twardowie. 
Radny Szyszka poinformował, że radny Zdzisław Wodniczak wskazywał, że mieszkańcy we 
własnym zakresie wykonują mostki na tym rowie, w związku z tym należy mieć  to na uwadze, 
aby wykonane było to dobrze. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o: 
- naprawę rozjechanego wjazdu z drogi nr 11 w ul. 11 Listopada, 
- naprawienie tłuczniem  ul. 27 Grudnia na długości 100 m, 
- wykoszenie rowu przy ul. Teodorowskiej przy którym grunty użytkuje P. Mikler. 
Radny Skowron pytał – czy weryfikowane są  deklaracje składane w sprawie odpadów  
komunalnych? 
Wójt odpowiedział, że są weryfikowane, ale  dobra jest też pomoc sąsiedzka. 
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Przewodniczący Rady  wnioskował o monitorowanie o wykoszenie zarośniętych chwastami 
działek niezabudowanych. 
Radny Bogdan Pacholak  wnioskował, aby pomyśleć o budowie garażu  dla OSP                      
w Racendowie z uwagi na to, że w obecnym nie pomieści się nowy samochód, a na budowę  
remizy można uzyskać dotację. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o ustawienie tablicy miejscowości „Parzew” przy drodze 
jadąc z Racendowa do Parzewa. 
Przewodniczący Komisji Stefan Taczała  wyjaśnił, że w planie objazdu gminy była także sala 
wiejska w  Woli Książęcej, ale z uwagi na  ograniczony czas  pominięto to miejsce. 
Dalej Przewodniczący Taczała mówił, że ten co  coś robi w sołectwie, to jeszcze go kopią, 
mówiąc, że jeżeli nie miałby interesu, to by  nie robił. 
Radna Jolanta Urbaniak  poinformowała, że drugi raz  zdarzyło się to w poprzednim tygodniu   
z piątku na sobotę, że w Kotlinie był straszny smród, którego nie da się opisać. Radna mówiła, 
że nocami wywożona jest gnojowica. 
Radny Szyszka  mówił, że smród smrodem, bo rzeczywiście  nie szło drzwi otworzyć, ale kiedyś 
trzeba  to wywieźć, bo to są duże fermy. Gnojowicę wywożono  w piątek po południu                  
z Orpiszewka  i uwinięto się z tym bardzo szybko i widać było, że chciano  zrobić jak najmniej 
szkody. Nie leżało to 4 dni,  w nocy śmierdziało, a  na drugi dzień nie było i ludzi tych  trzeba 
usprawiedliwiać i nie można narzekać na smród, bo kiedyś muszą to zrobić i nie da się tego 
odgrodzić  parawanem  – mówił radny Szyszka. 
Radna Jolanta Urbaniak  zwracając się do radnego Szyszki powiedziała, aby  powiedział to 
mieszkańcom bloków. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał – co z muldami na ul. Norwida? 
Radny Szymkowiak poinformował o ponownym utworzeniu się wgłębienia na jezdni na ul. 
Prusa. 
Wójt odpowiedział, że muldy już są. 
 
ad. 11 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XXXVI sesji 
Rady. 
                      Wójt poinformował, że Zarząd Dróg Powiatowych w Jarocinie  w odpowiedzi na  
wnioski dotyczące dróg powiatowych poinformował, że: 
 - przepust pod drogą powiatową w Sławoszewie jest drożny, a okresowe zalewania pól 
   spowodowane są mniejszą drożnością  cieku wodnego w jego  dalszym przebiegu poza pasem  
   drogowym, 
-  uszkodzona barierka  przy drodze w Sławoszewie została wymieniona, 
-  pasy skrajne  na drodze Kotlin – Sucha  w tym roku nie zostaną namalowane ze względu  na 
   ograniczone środki finansowe, 
-  krzewy rosnące  na poboczu drogi Parzew -  Sucha  na odcinku przejętym od Powiatu 
   Pleszewskiego zostaną wycięte w okresie zimowym, 
-  krzewy na łuku drogi w Racendowie   zostały wycięte, 
-  wyrwa w poboczu przy stawie w Racendowie została zasypana, 
-  nawierzchnia jezdni i chodnik w Twardowie  zostały naprawione, 
-  wycinka krzewów przydrożnych  i odmulenie rowu przy drodze Magnuszewice – Zakrzew 
   zostaną rozpatrzone przy sporządzaniu budżetu  na rok przyszły, 
-  zapadające się studzienki w Sławoszewie zostaną naprawione w ramach obowiązującej  
   gwarancji i pismo w tej sprawie Zarząd Dróg  wysłał do wykonawcy robót, 
-  wyrównanie pobocza przy posesji nr 1 w Sławoszewie oraz przycięcie gałęzi drzewa przy 
   skrzyżowaniu  na Racendów zostaną  wykonane w miesiącu październiku br. w ramach  
   bieżącego utrzymania dróg,  
-  utwardzenie placu przy skrzyżowaniu w Sławoszewie  w kierunku Racendowa nie będzie 
   obecnie zrealizowane, ponieważ Zarząd Dróg nie dysponuje odpowiednim materiałem  ani  
   środkami finansowymi na jego zakup, 
-  uschnięta topola przy drodze Kotlin – Racendów oraz lipa przy ul. Kosińskiego zostaną 
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   usunięte do końca grudnia br. 
-  wyrwa w poboczu w Wilczy w kierunku Dobrzycy zostanie zlikwidowana w październiku br. 
-  ubytki w nawierzchni są na bieżąco remontowane masą asfaltową na zimno. 
Zarząd Dróg Powiatowych poinformował, że z przesłanych licznych wniosków większość 
została zrealizowana. 
Nie wykonano tylko barier na moście w Woli Książęcej ze względu na ograniczone środki 
finansowe. 
              Burmistrz Jarocina  w odpowiedzi na pismo poinformował, że w dniu 21 października 
br. rozpoczęto prace związane z naprawą drogi Słupia – Jarocin. Remont tej drogi  polega na 
uzupełnieniu ubytków w jezdni za pomocą gruzu kruszonego. Przewidywany termin 
zakończenia tych prac to 28 października br. 
              Ponadto: 
- sołtysi otrzymali kurendy odnośnie wałęsających się psów, 
- znaki przy ul. Teodorowskiej i w Twardowie są i będą ustawione, 
- na urządzenia na placu zabaw w Twardowie  jest jeszcze gwarancja i pierwsze podejście do  
  konserwacji może być w miesiącu  kwietniu 2014r. 
- rów w Sławoszewie przy posesji Hajdasza zostanie  przykryty, 
- korekta drzew  rozpocznie się  od następnego wtorku. 
              Następnie Wójt odpowiedział  na uwagi radnego Szczepana Szymczaka odnośnie  
gospodarki odpadami. 
Wójt przypomniał, że o przetargu, stawkach, niedofinansowaniu, zaległościach w opłacie mówił 
na posiedzeniach komisji Rady oraz na sesji Rady na których obecny był radny Szymczak. 
Na dzień dzisiejszy zaległości w opłacie  wynoszą 8.820,60 zł i posiada je 39 osób, które nie 
zapłaciły 2 raty i do których wysłano upomnienia. 
Wójt wyjaśnił, że 1 osoba, to też gospodarstwo domowe.  
Stawki opłaty nazwane prorodzinnymi Rada uchwaliła i  mimo strat Wójt nie zamierza 
proponować podwyżki  stawek opłaty. 
Wójt przypomniał, że o stawkach opłat w innych gminach mówił w swoim wystąpieniu 
Przewodniczący Rady i  Wójt nie ma sobie nic do zarzucenia, a  ustalone stawki w naszej gminie 
są wygórowane. 
               Kolejny temat to boisko sportowe w Magnuszewicach, o którym mówili radni 
Włodzimierz Szymkowiak  i Szczepan Szymczak. 
Wójt mówił, że każdy wie  jak wygląda ten obiekt, a On musi patrzeć na 12 sołectw, a nie pałać 
sympatią do jednej wsi i stara się zadania podzielić na wszystkie 12 sołectw, aby nie było 
wybiórczości czy stronniczości. 
Wójt pytał obecnych radnych zasiadających w Radzie kilka kadencji – co robili przez kolejne 
lata, że obiekt  w Magnuszewicach jest w takim stanie? 
Wójt mówił, że radny Szymczak wylicza co  należy zrobić, a Jego zdaniem w Magnuszewicach 
jest za dużo osób, które  chciałyby dyrygować, a należałoby wziąć się do roboty. 
Opłotowanie boiska było i trzeba było o to dbać, szanować i na bieżąco konserwować, a dzisiaj 
go nie , a  przecież wróble tego nie wyniosły – mówił Wójt. 
Dalej Wójt mówił, że w budżecie  znajda się środki na remont i boisko to będzie  miało charakter 
boiska gminnego. 
Wójt uważał, że przy tak dużych wydatkach  jakie ma Gmina , w tym na oświatę nie ma 
możliwości, aby szukać następnego terenu pod boisko za grube pieniądze i urządzać  od 
podstaw, a nie umiemy uszanować tego co mamy. 
Wójt przyznał, że drażnią Go  już, a jest odporny  takie uwagi dlaczego to, dlaczego tamto. 
Wójt mówił, że idzie powoli i stara się nie zmęczyć, a gdyby  szybko szedł lub biegł, mógłby się  
przewrócić. 
              Radny Dariusz Józefiak  zabierając głos powiedział, że zaprosi Pana Kaczmarka  - 
dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie, aby pokazać jaki powinien być poziom  
przepustu. Radny mówił, że most powinien mieć 1,5 m przepustowości. 
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Odnośnie barierki  ustawionej przy drodze w Sławoszewie radny Józefiak poinformował, że 
pracownicy  ustawiali ją prze 3 – 4 dni. 
 
ad. 12 Zamknięcie obrad. 
                   Przewodniczący Rady poinformował o terminie uroczystej sesji Rady Gminy, która 
odbędzie się w dniu 8 listopada w Woli Książęcej, a która poprzedzona będzie mszą św.             
w kościele w Twardowie. 
Po sesji złożone zostaną wiązanki kwiatów i zapalone znicze pod pomnikami pamięci w: 
Kotlinie, Magnuszewicach, Orpiszewku i Sławoszewie. 
Przewodniczący Rady zaprosił  w imieniu dyr. Biblioteki na otwarcie wystawy  poświęconej 
pamięci Powstańców Wielkopolskich  1918-1919  jaka będzie miała miejsce w dniu 4 listopada 
2013r. w Bibliotece Publicznej Gminy Kotlin. 
                    Dziękując za udział Przewodniczący zamknął XXXVII sesję Rady Gminy Kotlin. 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


